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Subject: Increased Incidence of Anaplasmosis in Ontario, 2025
Dear Colleagues, 
A recent report of a death in an Ottawa resident caused by anaplasmosis serves as a reminder that we remain very much in the season for tick-borne diseases such as anaplasmosis, Lyme disease, babesiosis, and Powassan virus, as well as mosquito-borne diseases such as West Nile virus. There have been 34 Ottawa residents with confirmed or probable anaplasmosis in the Ottawa region so far this year, already exceeding last year. One in three reported possible tick exposure in Ottawa, while over 70% reported possible tick exposure in cottaging and camping regions popular in Southeastern Ontario. This is consistent with provincial data indicating a particularly high incidence of anaplasmosis in the Southeastern region, which includes Perth, Murphy’s Point Provincial Park, Kingston, Belleville, Prince Edward County, and surrounding areas. 
Anaplasmosis is caused by the bacterium Anaplasma phagocytophilum, transmitted to humans by the black-legged tick (Ixodes scapularis), the same vector responsible for Lyme disease. Although historically rare in Ontario, incidence has been increasing, and cases are now being reported across multiple regions.
A recent Public Health Alert discussed the new Public Health Ontario Laboratory (PHOL) algorithm for anaplasmosis testing using PCR. While this entails a simpler approach to testing, clinical assessment and diagnosis remains essential to ensure timely treatment for your patients if clinical suspicion is high for Lyme disease or anaplasmosis. 
To report tick- and mosquito-borne diseases to Ottawa Public Health: Call 613-580-2424, extension 24224 and leave a detailed, confidential message including your contact information; or fax 613-580-9640.
_________________________________________________________________________________________________

Objet: Incidence accrue d’anaplasmose en Ontario, 2025
Chers et chères collègues,
La déclaration récente du décès d’un résident d’Ottawa causé par l’anaplasmose nous rappelle que nous restons encore en pleine saison des maladies transmises par les tiques, telles que l’anaplasmose, la maladie de Lyme, la babésiose et le virus de Powassan, ainsi que des maladies transmises par les moustiques, telles que le virus du Nil occidental. Il y a eu 34 cas confirmés ou probables de résidents d’Ottawa atteints d’anaplasmose dans la région d’Ottawa jusqu’à présent cette année, un nombre qui dépasse déjà celui de l’an dernier. Dans un cas sur trois, une exposition possible aux tiques a été rapportée à Ottawa, tandis que plus de 70 % des cas rapportaient une exposition possible dans des régions de villégiature et de camping populaires du Sud-Est de l’Ontario. Ceci concorde avec les données provinciales indiquant une incidence particulièrement élevée d’anaplasmose dans la région Sud-Est, qui comprend Perth, le parc provincial Murphy’s Point, Kingston, Belleville, le comté de Prince Edward et les environs.
L’anaplasmose est causée par la bactérie Anaplasma phagocytophilum, transmise aux humains par la tique à pattes noires (Ixodes scapularis), le même vecteur que celui de la maladie de Lyme. Bien qu’historiquement rare en Ontario, l’incidence d’anaplasmose est en hausse et des cas sont maintenant déclarés dans plusieurs régions.
Une Alerte de santé publique récente a indiqué que le Laboratoire de santé publique Ontario (LSPO) utilise maintenant un nouvel algorithme de dépistage de l’anaplasmose par PCR. Bien que cette méthode simplifie l’analyse, l’évaluation et le diagnostic clinique demeurent essentiels pour vos patients s’il y a une forte suspicion de maladie de Lyme ou d’anaplasmose.
Pour signaler des maladies transmises par les tiques ou les moustiques à Santé publique Ottawa : Composez le 613-580-2424, poste 24224 et laissez un message confidentiel détaillé comprenant vos coordonnées, ou envoyez une télécopie au 613-580-9640.
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